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ملخص الرسالة باللغة العربية
تهدف هذة الرسالةالى تقييم شامل للزنجبيل ودراسة فوائدة من استخدام الزيت العطرى لةومستخلصاتة ويشتمل هذا البحث على دراسة التركيب الكيميائى للزنجبيل ودراسة الثوابت الطبيعية للزيت العطرى لة وكذلك التركيب الكيميائى للزيت العطرى باستخدام التحليل الكروماتوجرافى الغازى المتصل بجهاز طيف الكتلة وكذلك دراسة تاثير مستخلصات الزنجبيل والزيت العطرى ضد بعض السلالات البكتيرية الممرضة وايضا دراسة تاثير هذة  المستخلصات والزيت العطرى كمضادات اكسدة وطارد للشقوق الحرة وقد تناول هذا البحث ايضا دراسة تاثير مستخلصات الزنجبيل والزيت العطرى كمضادات للالتهابات الحادة وكذلك الالتهابات المزمنة.
   اهم النتائج المتحصل عليها :

1. اوضح التركيب الكيميائي للزنجبيل المطحون ان محتوى الرطوبة 10,1 % ،نسبة البروتين 7,6% واللبيدات11,1 % والالياف 7,5 % والكربوهيدرات الكلية 66,02 % 
2. الصفات الطبيعية للزيت العطري هي: معامل الانكسار 1,4899 والوزن النوعي0.88 والرقم الحمضي 1,3 %
3. التعرف على مكونات الزيت العطري للزنجبيل وتم التعرف على 33 مركب ويمثلوا 90,81 % من تركيب الزيت باستخدام جهاز التحليل الكروماتوجرافي الغازي المتصل بجهاز طيف الكتلة.
4. متسخلصات الزنجبيل و الزيت العطري لهم تأثير كمضاد أكسدة طبيعي وقدرة عالية على التخلص من الشقوق الحرة وكان اعلاهم المستخلص الاسيتوني للزنجبيل والزيت العطري.
5. متسخلصات الزنجبيل و الزيت العطري لهم تأثير فعال كمضاد لنمو البكتريا.
6. الجزء البيولوجي:
تبين أن مستخلصات الزنجبيل والزيت العطري لهم تأثير مضاد للالتهابات الحادة عند التركيزات العالية ولهم ايضا .تأثير عالي مضاد للالتهابات المزمنة وأن هناك تحسن في وظائف الكبد والكلى لمجاميع الفئران المصابة والمعاملة بمستخلصات الزنجبيل والزيت العطرى.
Abstract   

   The present work was carried out to evaluate ginger rhizome (Zingiber officinale) family : Zingerberaceae extracts and its essential oil.  This work included the proximate analysis of ginger rhizome, physicochemical properties of ginger essential oil, chemical analysis of essential oil by GC-Mass, the effect of ginger extracts  and its essential oil on mitocondria lipid peroxidation and free radical scavenging, study antimicrobial effect of ginger extracts and its essential oil.  Also, to study the anti-inflammatory activity of essential oil of ginger and its extracts in acute and chronic inflammation.

The results could be summarized as follows :

1- The proximate analysis of ginger rhizome was found to be moisture 10.1%, protein 7.6%, lipid 11.1%, fiber 7.5%, ash 7.6%, total carbohydrate 66.2% and essential oil 1.2%.

2- The physicochemical properties of essential oil was determined.  The specific gravity 0.880, refractive index 1.4899, optical rotation -30, acid value 1.3 and peroxide value zero.

3- Gas chromatography-mass spectrometry (GC/MS) for analysis of ginger essential oil results showed that, the number of identified components of ginger was 33 compounds, representing 97.4% of the structure of ginger essential oil.  The number of unidentified constituents of ginger essential oil was 10 compounds corresponding 2.6% of the structure of ginger essential oil.  The major constituents of this essential oil were zinginerene 27.84% and beta farnesene 19.4%.

4- The results indicated that ginger extracts  and its essential oil  had potent inhibition of rat liver mitochondria lipid peroxidation.

5-   The results illustrated that essential oil of ginger and its extracts had strong free radical scavenging effect as well as synthetic BHT.

6- The antimicrobial effect of ginger extracts and its essential oil at concentrations 25, 50, 100, 200 mg/ml were determined against two bacterial groups , one mold strain and one yeast strain.  The inhibitory effect of ginger essential oil and its extracts increased with increasing their concentrations.

7- Biological part :

Evaluation of anti-inflammatory activity of ginger extracts and its essential oil. The results of the acute and chronic inflammation showed that ginger extracts and its essential oil  produced significant anti inflammatory effect

